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Un centre de 
disminuïts de 
Caldes demana més 
diners per continuar 

JOSEP M. FLORE': 

• Caldes de Malavella.— Els di
rectius del centre d'ensenyament 
per a disminuïts psíquics que hi ha 
a Caldes de Malavella han demanat 
a la Conselleria de Benestar Social 
de la Generalitat de Catalunya que 
els concedeixi una subvenció anual 
per poder ampliar la plantilla de 
professors especialitzats en el trac
tament de disminuïts. 

Els responsables de la Institució 
Psicopedagògica Nostra Senyora 
de Montserrat de Caldes de Mala
vella van fer aquestes peticions a la 
directora general de Programes de 
Disminució Psíquica de la Genera
litat, Maria Àngels Vilaró, que ahir 
va visitar les instal·lacions del cen
tre. El coordinador del centre psi-
copedagògic de Caldes, Juliàn Ga-
barre, va- explicar ahir que la visita 
de la directora general de Progra
mes de Disminució Psíquica respon 
a la necessitat que té el centre 
d'ampliar el nombre de professors 
especialitzats i de cobrir totes les 
despeses. Segons Juliàn Gabarre, 
«s'ha de tenir en cornpte que els fa
miliars de les internes del centre no 
jjaguen res, i per tant totes les des
peses les aporta el centre i petites 
subvencions que rebem de la Dipu
tació de Girona i de la de Barcelo
na i del Servei de Protecció de Me
nors». La Institució Psicopedagògi
ca de Caldes de Malavella sempre 
havia estat subvencionada per la 
Diputació de Girona i la de Barce
lona, però actualment les subven-

-cions econòmiques no s'adiuen a 
les necessitats del centre. «El fet 
que les subvencions que rebem no 
ens permetin ampliar la plantilla de 
professorat i cobrir totes les despe
ses ha estat provocat perquè enca
ra no està clara la competència de 
la Generalitat o les Diputacions en 
el tema referent a centres d'ense
nyament d'aquestes característi
ques», va afirmar ahir Juliàn Ga
barre. 

Igualment, el coordinador de la 
Institució Psicopedagògica de Cal
des de Malavella va assegurar que 
el centre disposa d'unes instal·la
cions suficients per garantir el be
nestar de les internes, però que el 
que cal és la seva acurada atenció. 
Segons Gabarre, «en aquests mo
ments el centre té un dèficit d'uns 
deu milions de pessetes, i per tant 
hem d'aconseguir que la Generali
tat ens atorgui una subvenció». El 
Col·legi Psicopedagògic de Caldes 
de Malavella, en el qual actualment 
hi ha cent quaranta internes defi
cients mentals, es va construir ini
cialment com a centre de reforç del 
Sanatori de Sant Boi de Llobregat, 
però posteriorment s'ha convertit 
en un centre autònom dedicat a 
l'ensenyament de deficients men
tals. 

ENSENYAMENT 

A la fotografia, un moment de la manifestació dels mestres davant els Serveis Territorials d'Ensenyament. Foto: Lluís Cruset. 

Els mestres es manifesten contra 
l'organització del curs de reciclatge 

Demanen que sigui íntegrament intensiu 
MARIA ÀNGELS MARTÍNEZ 

• Girona.— Uns cinquanta mestres que realitzen el 
curs de postgrau d'Educació Física i Música es van ma
nifestar ahir al matí davant els Serveis Territorials 
d'Ensçnyament a, Girona per demanar que continuï el 
període intensiu dels cursos. Els mestres van entregar 

un manifest en què rebutgen la proposta que el cap 
dels Serveis Territorials d'Ensenyament, Albert Van-
cells, els va fer dijous, passat i exigeixen la formació 
d'una comissió línica a nivell de Catalunya que «nego
ciï directament amb la Sots-direcció General de For
mació Permanent del Professorat una sortida viable». 

Els representants d'Administració 
Educativa dels Serveis Territorials 
d'Ensenyament a Girona van pre
sentar dijous üna proposta alterna
tiva a l'organització inicial del curs, 
com a resposta a les queixes dels 
mestres sobre la dificultat de com-
patibilitzar el curs de reciclatge 
amb la tutoria de les classes d'EGB. 
La proposta del Departament 
d'Ensenyament de la Generalitat 
consisteix en la divisió del període 
del curs que anava del mes de no
vembre al mes de juny en dues eta
pes de 60 hores. Les primeres 
seixanta hores es farien amb el ma
teix sistema, és a dir, dos dies a la 
setmana de sis a nou del vespre, i 
la resta en un període intensiu 
comprès entre els mesos de setem
bre i octubre de l'any vinent. A 
més, en el cas del curs d'educació 
física, en el qual es realitzen més 
hores de classe, hi hauria un altre 
període intensiu de 60 hores els 
mesos de febrer i març. 

Segons el manifest presentat ahir 
pel col·lectiu de mestres afectats, 
aquesta proposta vulnera els acords 

signats per la Generalitat i els sin
dicats, en els quals s'especificava 
que la formació del professorat en 
noves especialitats es realitzaria en 
horari de permanència al centre, 
tant lectiu com no lectiu, sense per-
jiidici de l'atenció als alumnes i de 
la gestió i coordinació pedagògica 
delg centres. Els professors també 
indiquen que la proposta va contra 
la qualitat de l'ensenyament i alte
ra el desenvolupament normal de la 
tasca educativa perquè les tutories 
queden afectades per la intermitèn
cia dels horaris programats, i això 
perjudica directament l'educació 
dels alumnes. 

Segons van explicar els delegats 
dels cursos, la conclusió de l'assem
blea qUé es va celebrar dijous a la 
tarda va ser fer una aturada tècni
ca i exigir la formació d'una comis
sió única a tot Catalunya per tal de 
negociar una sortida viable als seus 
problemes. Els mestres també han 
redactat dues cartes que es distri
buiran als directors dels centres es
colars i a les associacions de pares 
perquè estiguin informats de les re-

veindicacions dels alumnes dels 
cursos de reciclatge. 

El cap dels Serveis Territorials 
d'Ensenyament de Girona, Albert 
Vancells, va explicar ahir que el 
manifest ja s'ha tramès a la Direc
ció General d'Ordenació i Innova
ció Educativa del Departament 
d'Ensenyament de la Generalitat. 
Pel que fa a la problemàtica dels 
cursos, Vancells va indicar que cal 
tenir en compte que aquests es van 
programar abans de l'aparició del 
Pla de Formació Professional del 
Professorat, que es va presentar la 
setmana passada. «Atesa la deman
da social d'especialistes en música 
i educació física que hi havia, es va 
creure oportú treure aquesta con
vocatòria, però cal tenir en compte 
que l'organització per primera ve
gada d'un curs de reciclatge pot 
crear deficiències que es poden re
soldre en cursos posteriors», va dir. 
El cap dels Serveis Territorials 
d'Ensenyament va afegir que no vol 
anunciar solucions fins a conèbíer 
la decisió de la coordinació de 
l'Administració Educativa. 

Veïns de la 
Cerdanya 
estudiaran si és 
viable l'aeroport 
• Puigcerdà.— Un grup de veïns 
de la comarca de la Cerdanya inte
grat per particulars ha constituït un 
col·lectiu amb l'objectiu d'estudiar 
els avantatges i els inconvenients 
del futur aeroport de la Cerdanya. 
Representants del col·lectiu, del 
qual formen part, entre d'altres, 
l'Associació de Veïns de Das i el 
Grup d'Opinió de Puigcerdà, van 
afirmar abans-d'ahir, en el decurs 
de l'acte de presentació, que no 
pretenen ser una coordinadora 
«antiaeroport», i que només volen 
fer un seguiment del tema. La pri
mera acció que portaran a terme 
consistirà a encarregar a diferents 
experts un estudi sobre l'impacte 
ambiental que pot representar l'ae
roport, així com les possibilitats 
econòmiques que té la zona com 
perquè el complex funcioni sense 
dificultats. En definitiva, els veïns 
volen saber si l'aeroport «és viable 
o no». El col·lectiu espera conèixer 
els primers resultats dels- estudis, 
que paguen els mateixos veïns, d'a
quí a uns cinc mesos. 

Actualment l'aeròdrom d'Alp, 
que fins fa poc era propietat de la 
Mancomunitat de Municipis de la 
comarca, és gestionat pel Consell 
Comarcal de la Cerdanya. La Ge
neralitat té previst efectuar una in
versió de sis-cents milions de pes
setes a l'aeròdrom durant els 
pròxims anys per tal de convertir-lo 
en aeroport. Aquesta quantitat està 
inclosa dins el Pla Comarcal. La 
pretesa utilització de l'aeròdrom, 
que es fa servir actualment per a 
pràctiques de paracaigudisme i vol 
d'ultralleugers, va ser estudiada en 
un informe elaborat per la Conse
lleria de Política Territorial i Obres 
Públiques. L'informe especifica les 
obres de condicionament que 
s'haurien de fer a l'aeròdrom per
què hi puguin aterrar avions de fins 
a cent quaranta places. El Consell 
Comarcal de Muntanya de la Cer
danya va demanar, l'any 1985, a la 
Generalitat que es fes càrrec de la 
compra i el manteniment de l'aero
port, després que sortís a subhasta. 

Trobada de 
representants turístics 
de cambres de comerç 
• Girona.— Representants del 
sector turístic d'una vintena de ciu
tats de l'Estat Espanyol van quali
ficar ahir de «principi de crisi» la si
tuació que en aquests moments pa
teix el sector, i van afirmar que no 
s'ha de «desdramatitzar» el tema. 
Aquestes declaracions les van fer a 
Girona, en una reunió a la Cambra 
de Comerç, representants de la co
missió de turisme del Consell Su
perior de Cambres d'Espanya. 

AJUNTAMENT DE BANYOLES 

E D I C T E 
El Ple de la Corporació, en sessió de 29 de setembre d'enguany, va 
adoptar entre d'altres, el següent acord: 

1) Aprovar la desafectació del domini públic i declaració de sobrant 
de ia via pública d'una superfície de 12,40 m\ al carrer Sant Be
net, de conformitat amb el plànol que figura al Fexpedient. 

2) Sotmetre el present acord a informació ptíblica, durant el termini 
de 15 dies, mitjançant publicació d'edictes al Butlletí Oficial de la 
Província i premsa de Girona, en compliment de l'article 20 del Re
glament del Patrimoni dels Ents Locals. 

Banyoles, 30 de setembre de 1989. 
L'ALCALDE, 

Pere Hemàndez i Lizoain 

B 

AJUNTAMENT DE BANYOLES 

E D I C T E 
Aprovat inicialment pel Ple de l'A
juntament de 29 de setembre d'én-
guany, la modificació puntual del 
Pla General d'Ordenació en part 
de l'illa del Passeig Indústria i car
rer Pere Alsius, l'expedient es sot
met a informació pública durant el 
termini d'un mes, comptat a partir 
de l'endemà de l'aparició d'aquest 
anunci al Butlletí Oficial de la Pro
víncia. 
L'expedient resta a disposició dè 
qualsevol qui vulgui examinar-lo 
per tal de deduir-ne al·legacions, a 
la Secretaria de l'Ajuntament. 

Banyoles, 30 de setembre de 1989. 
L'ALCALDE, 

Pere Hemàndez i Lizoain. 

AJUNTAMENT DE BANYOLES 

E D I C T E 
Aprovat inicialment pel Ple de la 
Corporació de 29 de setembre 
d'enguany, el Projecte d'Urbanit
zació del Carrer Masdevall, redac
tat pels Serveis Tècnics Munici
pals, s'exposa al públic durant un 
termini de quinze dies, comptadors 
a partir de l'endemà al de l'apari
ció d'aquest anunci al Butlletí Ofi
cial de la Província i l'expedient 
queda a la disposició de qualsevol 
que el vulgui examinar, per tal de 
déduir-ne al·legacions, a la Secretà
ria de l'Ajuntament. 
Banyoles, 29 de setembre de 

1989. 
L'ALCALDE, 

Pere Hemàndez i Lizoain. 

AJUNTAMENT DE BANYOLES 

E D I C T E 
EI ?ïé de i'Ajuntament, en sessió de 29 
de setembre d'enguany, adoptà, entre al
tres, el següent acord: 
1) Aprovar inicialment la modificació del 
Projecte d'Urbanització del carrer Nava
ta (tram carrers Sant Antoni-Sant Mar-
tirià), consistent en la modificació dels 
preus establerts en el pressupost, fixant-
se el pressupost de contracte en dos mi
lions set-centes seixanta-sis mil cinc-cen-
tes cinquanta-dues pessetes (2.766.552 
pta.). 
2) Sotmetre el present acord a informa
ció pública durant un termini de 15 dies, 
comptadors des de l'endemà de la publi
cació d'aquest anunci al Butlletí Oficial 
de la Província, perquè els interessats 
puguin formular-hi les al·legacions o sug
geriments que considerin adients. 

Banyoles, 30 de setembre de 1989. 
L'ALCALDE, 

Pere Hemàndez i Lizoain 
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